

國立交通大學共同課程通則

National Chiao Tung University Regulations for General Education Courses of Undergraduate Students

108 學年度第 4 次教務會議核備(109. 6. 16)
108 學年度第 4 次校課程委員會修訂通過(109. 5. 19)
105 學年度第 4 次教務會議核備(106. 6. 8)
105 學年度第 3 次校課程委員會修訂通過(106. 5. 15)
105 學年度第 3 次教務會議審議通過(106. 3. 3)
105 學年度第 1 次校課程委員會修訂通過(105. 12. 15)
一百學年度第五次教務會議修訂通過(101. 06. 07)
101. 4. 19 通識教育中心會議修訂版
九十七學年度第四次教務會議修訂通過 (98. 06. 09)
九十五學年度第四次教務會議修訂通過 (96. 06. 07)
九十三學年度第四次教務會議修訂通過 (94. 06. 01)
八十七學年度第二次課程委員會修訂通過 (88. 05. 06)
八十五學年度第三次教務會議修訂通過 (86. 03. 26)

Approved by the fourth Academic Affairs Meeting of Academic Year 2019 on June, 16, 2020
Revised and Adopted by the fourth Curriculum Committee of Academic Year 2019 on May 19, 2020
Approved by the fourth Academic Affairs Meeting of Academic Year 2016 on June, 8, 2017
Revised and Adopted by the Third Curriculum Committee of Academic Year 2016 on May 15, 2017
Revised and Adopted by the Third Academic Affairs Meeting of Academic Year 2016 on March 3, 2017
Revised and Adopted by the First Curriculum Committee of Academic Year 2016 on December 15, 2016
Revised and Adopted by the Fifty Academic Affairs Meeting of Academic Year 2011 on June 7, 2012
Revised Version by Center for General Education on April 19, 2015
Revised and Adopted by the Fourth Academic Affairs Meeting of Academic Year 2008 on June 9, 2009
Revised and Adopted by the Fourth Academic Affairs Meeting of Academic Year 2006 on June 7, 2007
Revised and Adopted by the Fourth Academic Affairs Meeting of Academic Year 2004 on June 1, 2005
Revised and Adopted by the second Curriculum Committee of Academic Year 1998 on May 6, 1999
Revised and Adopted by the Third Academic Affairs Meeting of Academic Year 1996 on March 26, 1997

第1條 國立交通大學（以下簡稱本校）為使共同課程之規劃及學生修習共同課程有所依循，特訂定本通則。

Article 1 National Chiao Tung University (hereinafter referred to as NCTU) has developed the Regulations to provide reference for the planning of general education courses and students taking general education courses.

第2條 本校為朝向完全而均衡之大學教育發展，特訂定共同課程之教育目標如下：

- 一、引導學生了解生活之意義與生命之價值，使其身心健全發展，並共為社會美好的未來盡一份個人應盡的職責；
- 二、培養學生清晰有效之思考與表達能力；
- 三、提供學生寬闊之知識視野，進而增進其對人文藝術、社會科學及自然科學之綜合性瞭解；
- 四、增進學生對非專業領域事務之認知。

Article 2 NCTU has developed the educational goals for general education in attempt to develop towards a complete and balanced university education, as described below:

- I. Guide students to understand the meaning and value of life through healthy development of physical and mental state in addition to fulfilling the due responsibilities of each individual for the beautiful future of society;
- II. Develop students with clear and effective thinking and ability to express oneself;

III. Provide students with broad knowledge and horizon and thereby enhance their comprehensive understanding of humanities, arts, social sciences, and natural sciences;

IV. Enhance students' cognition on affairs in non-professional fields.

第3條 本校共同課程分通識課程及外國語文二大領域。

一、通識課程：包含核心課程、跨院基本素養課程及校基本素養課程。

二、外國語文類：包括英文基礎課程、英文進階或其他外語課程。

三、其他必修課程：包含體育、服務學習課程。

Article 3 The NCTU General Education curriculum is divided into two areas, namely general education curriculum and foreign languages.

I. General Education Curriculum: including General Education Course, General Education Course: Intercollegiate and General Education Course: Literacy .

II. Foreign language: including English fundamental curriculum, English advanced study or other foreign language courses.

III. Other Compulsory Curriculum: including physical education and service learning courses.

第4條 共同課程總學分數至少為 24 學分。其學分數之安排如下：

一、通識課程：至少 18 學分，並符合下列規定：

1. 核心課程至少 6 學分。

2. 跨院基本素養課程至少 2 學分。

3. 校基本素養課程至少 6 學分。

4. 根據本校「通識課程修習辦法」辦理。

二、外國語文領域：至少 6 學分。

1. 英文基礎課程：4 學分。

2. 英文進階或其他外語課程：至少 2 學分，各學院學生另應符合所屬各學院系之規定。

3. 相關規定依本校「外語課程修習辦法」載明事項辦理。

三、其他必修課程：

1. 體育課程 0 學分，六學期。

2. 服務學習課程則依本校「服務學習課程實施辦法」辦理。

Article 4 At least 24 credits are required for the total credits of general education curriculum, which are arranged as below:

I. General Education Curriculum: At least 18 credits with conformance to the following provisions:

i. General Education Course At least 6 credits.

ii. General Education Course: Intercollegiate At least 2 credits.

- iii. General Education Course: Literacy At least 6 credits.
 - iv. Apply in accordance with NCTU “Guidelines for General Education Curriculum Study”
- II. Field of Foreign Language: At least six credits.
- i. English Fundamental Course: 4 Credits.
 - ii. English Advanced or other Foreign Language Course: at least 2 credits. Students of all departments/colleges shall also meet the requirement of their own department/college.
 - iii. Follow the matters indicated on the NCTU “Foreign Language Course Selection Policy” for relevant regulations.
- III. Other Compulsory Courses:
- i. Physical education course with 0 credits for six semesters.
 - ii. Service learning course will be processed in accordance with NCTU “Service Learning Course Measures”

第5條 本校共同課程之師資、科目、排課等事宜由通識教育中心、語言教學與研究中心負責規劃辦理。

Article 5 The Center for General Education, Language Teaching and Research Center will take charge of the planning and processing of matters related to faculty, course and schedule of general education curriculum.

第6條 本通則經校課程委員會審議通過、教務會議核備後實施，修正時亦同。

Article 6 The regulations will be reviewed and adopted by the NCTU Curriculum Committee and approved by the Academic Affairs Meeting prior to implementation. The same procedures shall apply to revision.

附錄：共同必修科目表

Annex: General Education Compulsory Course Table

- 一、93 學年度以前（含）入學學生依「93 學年度以前（含）共同必修科目表」規定。
- 二、94 至 95 學年度（含）入學學生依「94 學年度以後（含）共同必修科目表」規定。（96 至 100 學年度入學學生亦得追溯適用）
- 三、101 至 105 學年度（含）入學學生依「101 學年度以後（含）共同必修科目表」規定。
- 四、106 至 108 學年度（含）入學學生依「106 學年度以後（含）共同必修科目表」規定。
- 五、本科目表規劃共同必修課程總學分數至少二十四學分，各領域之課程規劃及學分分配如下表所示（109 學年度以前入學學生亦得追溯適用）：

- I. Students enrolled before academic year 2014 (inclusive) shall comply with the provisions prescribed under the “General Education Compulsory Course Table Prior to Academic Year 2014 (inclusive).”
- II. Students enrolled between academic year 2015 and 2016 (inclusive) shall comply with the provisions prescribed under the “General Education Compulsory Course Table Prior to Academic Year 2015 (inclusive)” (Applicable to enrolling students

dated back to between academic year 2007 and 2011).

- III. Students enrolled between academic year 2012 and 2016 (inclusive) shall comply with the provisions prescribed under “General Education Compulsory Course Table Prior to Academic year 2012 (inclusive).”
- IV. Students enrolled between academic year 2017 and 2019 (inclusive) shall comply with the provisions prescribed under “General Education Compulsory Course Table Prior to Academic year 2017 (inclusive).”
- V. For course planning, at least 24 credits are required for the general education compulsory courses, where the course planning and credit distribution of different fields are shown in the following table (applicable to enrolling students dated back before academic years 2019):

109 學年度以後（含）共同必修科目表

General Education Compulsory Course Table after Academic Year 2020 (inclusive)

領域 Field	類別 Type	學分數 Credits	
		小計 Subtotal	合計 Total
外語 Foreign Language	英文基礎課程 Fundamental English Courses	4	至少6 At least 6
	1. 英文進階課程 2. 其他外文 1. English Advanced Courses 2. Other Foreign Language	至少2 At least 2	
通識 General Education	核心課程 General Education Course	至少6 At least 6	至少18 At least 18
	跨院基本素養課程 General Education Course: Intercollegiate	至少2 At least 2	
	校基本素養課程 General Education Course: Literacy	至少6 At least 6	
其他必修 Other Compulsory Courses	體育(六學期) Physical Education (six semesters)	0	0
	服務學習 Service Learning	依本校「服務學習課程實施辦法」辦理 Processed in accordance with “NCTU Service Learning Course Measures.”	

備註：

- 校基本素養課程包含兩門必修 0 學分課程：「網路著作權教育(學術倫理教育)」課程及「藝文賞析教育」課程。
- 如大學部學生修習共同必修學分數超過 24 學分以上，本校至多可採至 40 學分於最低畢業學分內，但各學系另有規定者，從其規定。

Notes:

- I. General Education Course: Literacy includes two compulsory 0-credit courses: “Internet Copyright Education (Academic Ethics Education)” course and “Art and Literature Appreciation Education” course.
- II. If undergraduate students take more than 24 credits of compulsory courses in general education, NCTU will at most accept 40 credits for the minimum credits counted towards graduation. Nonetheless departments and colleges with additional provisions shall prevail.